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تبِّٰ  بِّبعَ ضِّ  افَتَؤُ مِّنوُ نَ  فرُُو نَ  ال كِّ  ءُ فمَاَ جَزآَ ٪جبِّبعَ ض   وتَكَ 
So do you 

believe 
in part  

(of) the Book 
and disbelieve 

in part? 
Then what (should be 

the) recompense 

َّف علَُ  ِّكَ  مَن  ي ز   مِّنكُْم   ذلٰ ِّلََّ خِّ ن ياَ٪ج  ال حَيوٰةِّ  فِّى ى  ا  الدُّ
(for the one) 

who does 
that among you, except disgrace in the life (of) the world; 

مَ  ِّلّٰۤ  يرَُدُّو نَ  ال قِّيمَٰةِّ  ويَوَ  ٪ط اشََد ِّ  ا  بِّغاَفِّل   ومَاَ اللُ  ال عذََابِّ
and (on the) Day of 
[the] Resurrection 

they will be 
sent back 

to (the) most 
severe punishment 

And Allah 
(is) not 

unaware 

ي نَ  ٭﴾85عمََّا تعَ ملَوُ نَ ٭﴿ ترََواُ اوُل ئِكَ الَّذِّ ن ياَ  ال حَيوٰةَ  اش  رَةِّ٪ز الدُّ خِّ  بِّالْا 
of what you do . 

Those (are) the 
ones who 

bought 
the life (of) the 

world 
for the 

Hereafter ; 

 ٭﴾﴾ 86ينُصَْرُو نَ ٭﴿ ولَََ هُم   ال عذََابُ  عنَ هُمُ  فلََ يخَُفَّفُ 
so will not 

be lightened 
for them the punishment and not they will be helped. 

 
تبِّٰ  ➢ ...افَتَؤُ مِّنوُ نَ بِّبعَ ضِّ ال كِّ : At the start of this verse, Allah mentions Bani Israel’s violating of the Torah and 

fighting each other and then using the Torah to rescue the captives.  They followed the book according 

to their wishes.  

➢ They followed some parts and rejected other parts that did not benefit them.  

...يرَُدُّو نَ  ➢ مَ   ال قِّيمَٰةِّ  يوَ  : Such people will have double punishment: Disgrace in this world and severe 

punishment in the hereafter. 

➢ We should not leave any commandment of Allah. For example, we cannot ignore Fajr Salah because 

of cold or sleep and pray remaining four Salah. 

➢ The life of this world is very brief and temporary.  No one knows when and where he will die.  We 

can’t eat more than one plate at a time, can’t wear more than one dress at a time, nor use more than 

one room at a time.  We live for only few years in this world. We can’t live here forever.  Therefore, 

it will be big foolishness to ignore Allah’s commandments for the sake of this world.  

Hadith: According to Prophet صلى الله عليه وسلم as reported by Anas ﷜, there are two acts for which the punishment is 

given in this world itself: transgression and disobeying parents.  (Sahih Al-Jami’, 2196) 

Lessons, Du’aas, and Plans: Many lessons, Du’as, and plans can be derived from these ayaat. Below are some examples.    

➢ Follow the Deen of Allah fully without leaving any parts. 

➢ Remember the double punishment for those who follow the Deen selectively.  

➢ Extra warning for those who neglect Allah’s commands: Allah is watching.   

Du’a: O Allah protect us from practicing Deen only in easy areas and leaving others.  

Plan:  InshaAllah, I will remember the double punishment mentioned here resist the desires of my Nafs by.  

12c Believe in parts? 
(Al-Baqarah: 85-86) 
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Nouns and Verbs: Below are some of the nouns and the verbs from the Ayaat of this lesson. 

Verbs: Practice the 3 verb keys and the 3 noun keys for each verb given below using TPI.  Nouns 
Meaning Name of action  فعل ماض   مضارع فعل  فعل امر  اسم فاعل  اسم مفعول Root & Code Rep.  Meaning Plural Singular 

to disbelieve   ر  كفُ ر فوُ  فرُُ  اكُ فرُ   كََفِّر  مكَ   ك ف ر كفَرََ  يكَ 
465  day  م  أيََّام  يوَ 

 نـ

to do ِّف علَ   فاَعِّل مَف عوُ ل  فِّع ل  ف ع ل  فعَلََ  يفَ علَُ  ا
105  disgrace  زاَة  فـ خِّز ي مَخ 

to become 
unaware 

 غ ف ل  غفَلََ  يغَ فلُُ  اغُ فلُ   غاَفِّل مَغ فوُ ل  غفَ لةَ 
34  severe   أشََد  ي د  نـ شَدِّ

to do ِّع ملَ   عاَمِّل مَع موُ ل عمََل  ع م ل عمَِّلَ  يعَ ملَُ  ا
 سـ     319

to help  ر ر  نصَ  ر   منَصُْو   ن ص ر  نصََرَ  ينَصُْرُ  انُصُْر   ناَصِّ
94     

 نـ

to 
recompense 

ِّجْزِّ  جَاز   مجَْزِّي   جَزاَء   ج ز ي  جَزىٰ يجَْزِّي   ا
116     

 هد

to send back   َر د د ردََّ  يرَُدُّ  ردَُّ  راَد   مَر دوُ د  رد 
44     

 ظنـ

to believe in  ِّي مَان  أ م ن منََ اٰ يؤُ مِّنُ  مِّن  اٰ مؤُ مِّن  مؤُ منَ  إ
818     

 +أسـ

to purchase  تِّرَاء ِّش  ترًَى  ا ترَ   مشُ  ترَِّ  مشُ  ِّش  ترَِّي   ا ترَٰى  يشَ  ِّش   ش ر ي  ا
 +اِخـ     21

to lighten فِّي ف  خ ف ف خَفَّفَ  يخَُف ِّفُ  خَف ِّف   مخَُف ِّف مخَُفَّف تخَ 
 +علـ     9
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